
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 8. februar 2016

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Spørgsmål 227
En analyse af ejerforhold blandt virksomheder med flest anmeldte arbejdsska-
der, som Fagbladet 3F har foretaget viser, at der her i landet i gennemsnit bli-
ver anmeldt to-tre gange så mange arbejdsskader på virksomheder med
udenlandske ejere som i firmaer med danske ejere. Mange af disse virksom-
heder er ejet af kapitalfonde.
Der henvises til http://www.fagbladet3f.dk/nyheder/
3b15582dee6b47bf9b2a2a5dac5401f2-20160202-udenlandske-kapitalfonde-
topper-liste-over-arbejdsskader?
Ministeren bedes på denne baggrund oplyse følgende:
– Kan ministeren give en rationel forklaring på, hvorfor disse virksomheder

ligger i top med hensyn til antallet af arbejdsulykker?
– Bør man ikke forvente, at store virksomheder - ofte med stor kapital i ryg-

gen - har lettere ved at sikre et ordentligt forebyggende arbejde ?
– Kan kapitalfondes store fokus på overskud have en særlig effekt på de hø-

je ulykkestal?
– Hvilke tiltag vil ministeren tage for at nedbringe disse virksomheders ulyk-

kestal?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Christian Juhl (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Juhl@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Marlene Harpsøe
formand
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